



Referat fra møde i Bruger- og Pårørende Rådet Gildhøjhjemmet

Dato: 23. maj 2023 kl. 16.30-18.30

Inviterede:

Beboere: Ingen.
Pårørende: Gitte Green afd. C, Peter Egtorp afd. AB (suppleant Anne Birch AB)
Seniorrådet: Repræsentant Ursula Ljungqvist
Suppleant Susanne Hulkvist
Ledelse: Anette Falk, Centerleder
Dorthe Johansen, leder af køkken/aktivitet/rengøring
Afbud fra: Seniorrådet, Anne Birch (ønsker at trække sig), Dorthe Johansen (ferie)

Dagsorden:

- Nyt fra centerleder
 - o Status på omlægning af demensindsatsen i huset/afd. D:
Anette orienterer om processen og de arbejdsgrupper, som ser på organisering, kompetencer, økonomi, visitation osv.
 - o Afd. leder til afd. C – samarbejdet med afdelingsleder er ophørt. Der laves stillingsopslag for rekruttering af ny. I mellemtiden deles 2 af de øvrige afdelingsledere om den daglige ledelse af afdelingen (Bente og Dorthe).
 - o Status på budgetbesparelsesforslag: Som forrige år, skal vi komme med forslag til besparelser i hele Ældre og Omsorg. Hvorvidt der skal arbejdes videre med forslagene ved vi først efter sommerferien, når politikkerne har besluttet sig. Æt af forslagene er reduktion af antal pladser på GH. Pt. har vi 13 ledige boliger og ingen på venteliste. Der er pt. heller ikke ventelister på de øvrige ældrecentre og der er også ledige boliger. Da GH er det ældste center, går forslaget derfor på reduktion af pladser på GH. Vi afventer om forslaget bliver prioriteret.
 - o Besøg fra Arbejdstilsynet: Der var generel tilfredshed fra tilsynet, men der skal arbejdes videre med arbejdsmiljøet på afd. C og varmen i kælderen ved teknisk service. Anette redegjorde for udfordringer og indsatser omkring arbejdsmiljøet og videre plan for at få reduceret varmen i teknisk service.
 - o Levnedsmiddelstyrelsen var på besøg. Der var ikke ført tilfredsstillende egenkontrol på afd. C og vi har derfor fået et påbud, som efterfølgende udløste en bod og en sur smiley. Ved kontrolbesøget 21.04.2023 fik vi dog en glad smiley, da der nu var styr på egenkontrollen igen.
 - o Mødelokaler: Der er mangel på mødelokaler på GH og da kirkerummet kun bliver brugt x 1 hver måned til Gudstjeneste (og de øvrige ældrecentre ikke har et kirkerum) ønskes kirkerummet at blive inddraget til mødelokale/frokostrum. Vi besøger kirkerummet og Anette forklarer, hvordan rummet vil kunne rumme både mødefaciliteter og Gudstjeneste. BP-rådet tilslutter sig dette.
- Nyt fra aktiviteten/køkken/rengøring
 - o Jeanett ansat og dermed 3 faste i aktiviteten.
 - o Tanker om aktivitetsområdet:
16. maj havde vi indvielse af det tidligere cafe område. Dagen startede med fælles morgenmad i det tidligere cafeområde for de beboere, der havde lyst til at deltage.



Mange havde bidraget med forslag til navn for vores ”bod”. Blandt de indkomne forslag, blev der lavet afkrydsningsskema, så man kunne krydse af ved det navn man synes bedst om.

Om eftermiddagen, var der bobler og kransekage og afsløring af det mest populære navn blandt de indkomne forslag. Flest havde stemt på navnet ”Midtpunktet”.

Tanken er, at området netop skal være ”midtpunktet” for hele huset. Den tidligere café er nu indrettet med hæve-sænke-bord, 2 små kogeplader og en ovn, så der er mulighed for at lave mindre køkkenaktiviteter, så vi alle kan nyde godt af duften af ”dagens kage” eller årstidens marmelade eller hvad der ellers kommer frem af gode initiativer.

Mødedeltagerne tog en runde i lokaliteterne og besigtigede boden.

- Den årlige markedsdag laves om til sommerfest, som afholdes 8. juni. Det er for stort et forarbejde at lave markedsdag i forhold til udbyttet (og de øvrige ældrecentre har også fravalgt markedsdag for år tilbage). Derfor holder vi i stedet en sommerfest i haven med levende musik, pølser og bøfsandwich, øl og vand og vin. Sommerfesten gælder for både beboere, pårørende og personalet.

- Fra formanden

- Opdate på personale. Mange af de faste ser vi sjældent. Svar: Der har været udfordringer på afd. C, som også har berørt fremmødet. Der er lavet handleplan jf. punkt omkring Arbejdstilsynet.
- Hvem er beboernes kontakt personer. Info i bolig. Svar: Der er fokus på dette og der vil blive lavet opdaterede lister på afd. C (på de øvrige afdelinger fungerer kontaktpersonsystemet)
- Når ting/tøj bliver kasseret/smidt ud. Hvordan kommer beskeden videre til pårørende? Svar: Anette vil følge op med afdelingslederne omkring dette.

- Eventuelt

- Kudsk fonden: Hvis der er ønsker til brug af disse midler, gives venligst besked til Gitte. (måske kunne der komme én og spille guitar for beboerne, så det ikke kun er klaver?)
- Det adm.personale og aktivitetsmedarbejderne har været på kursus omkring inforskærmen, så vi kan få effektueret denne igen.
- Der er en Facebook gruppe ang. Gildhøjhjemmet, men denne har tilsyneladende ikke været i brug længe? Anette undersøger mhp. om den skal opdateres eller lukkes ned.

Referent:
Anette Falk